
 
                      Skolebestyrelsen ved Hans Rømer Skolen, skoleåret 2022/2023 
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Der blev afviklet 

ordinært skolebestyrelsesmøde torsdag d. 19. jan. 2023 kl. 17 – 19, administrationen 
 

 

Deltagere 

Forældrerepræsentanter 

- Anka Sonne (forperson) 

- Dennis Daugaard (næstforperson) 

- Susanne Ager Höy 

- Kim Pedersen 

 

- Peter Vomb   

- Anne Jensen 

- Ela Nowicka 

 

 

Elevrepræsentanter 

- Silas Jenne Strand, 7A  - Jonas Lyng Bojesen, 7A

 

Medarbejderrepræsentanter 

- Lykke Rømer - Lena Stærke 

 

Ledelsesrepræsentanter 

- Pernille Rigstad (skoleleder) - Julie Kjær Johansen (leder af gruppe 1) 

 

Fraværende: Anne (ingen suppleanter kunne deltager) 

 
 

 

 

-  

Referat 

Punkt Tid 
Emne 
Hvad handler punktet om, til oriente-
ring (O), dftelse (D) eller beslutning (B) 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion 
på beslutning, angivelse af evt. deadline. 

Formidling 

1 1700 Godkendelse af dagsorden (B) Godkendt  

2 1705 Meddelelser (O)  
- Fra forperson 
- Fra øvrige medlemmer, sær-

ligt eleverne 
- Fra ledelsen 

 

Forperson: 
I anledning af budgetlægning inviterede Anka alle skole-
bestyrelses forpersoner til møde. Der var god opbakning 
fra de andre. 
Vi blev enige om, at det er svært at se, at der er råd til frit 
skolevalg på Bornholm. Derfor blev vi enige om at forsø-
ge at invitere til møde med BSU om ca. tre måneder. Et 
dialogmøde med dette budskab i fokus. Anka har taget 
kontakt til forperson for BSU/BRK Morten Riis. 
Derudover var vi bl.a. omkring: 
Drøftelse af oprettelse af en lokal afdeling af interesse-
organisationen ’Skole og forældre’. Der var ikke nogen 
der meldte sig til at løfte opgaven. 
En klubtilbudsordning blev også drøftet. 
Anka fik meget inspiration med hjem f.eks. en ide om en 
forældreforening. Ideen om en forældreressourcebank 
på de forskellige skoler var også oppe at vende.   
 
Har fået en henvendelse fra en forælder, der ønsker 
klubtilbud på HRS. 
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PRI 
Tilbagemelding på henvendelse omkring muligheden for 
oplæsning af AULA: Man kan få oplæst ved bl.a. at an-
vende oplægningsprogram fra adgangforalle.dk. Pro-
grammet kan vendes på både mobil og pc, kan man få 
læst op.  
 
Værdiarbejdet – Mentimeter undersøgelsen kørte; 20 
deltog, der er 130 svar i alt. Vi bruger meldingerne i 
vores arbejde, når vi lige om lidt går i gang med at udar-
bejde 1. udgaven af skolens rev. værdigrundlag .  
 
Vi har vendt kalenderbladet; en ny, national trivselsun-
dersøgelse er på trapperne. Vi spørger, som hvert år, 
eleverne hvordan deres trivsel er. Sidste år var gav et 
rigtig fint resultat.  
 
Vi arbejder pt med visitationer - §20.2 samt til special-
skoler. 
 
Vi har to medarbejdere, der nu er gået på barsel. Den 
ene (I skolen) erstattet af Sanne, den anden (I SFO) af 
Olav. Linettes opgaver er erstattet internt samt med en 
smule fast vikar. Eva Maria, der er gået på orlov, er er-
stattet også internt samt af fast vikar, Trine. Det er ikke 
kun gode løsninger, det er økonomisk kloge beslutnin-
ger.  
 
Endelig og ikke mindst: Er vi glade for igen at være fuld-
tallige i ledelsen; det kan mærkes at opgaver er blevet 
udskudt og opgaver har hobet sig op, mens vi har ventet.  
Nu er vi tre – det er vi glade for. 
 
Fra Lykke/elevrådet: Elevrådet var rigtig gode til at 
tilmelde sig til at hjælpe til ved HRS’ Åbent Hus- arran-
gement. Eleverne stod og tog imod de kommende elever 
og forældre. 
Ellers intet nyt fra elevrådet 
 
Fra forældrerepræstentant: Der er modtaget en hen-
vendelse fra en forælder, vedkommende er henvist til at 
tage kontakt til ledelsen.  

3 1715 Midvinterfest d. 7. februar 2023, kl. 
1630 (O/D/B): 

- Orientering om plan 
- Fordeling af opgaver 
- Andet 

 
Bilag 3.1 Plan for lysfest… 
 

Planen gennemgået. 
 
Skolebestyrelsen går forrest med fakler og vi andre 
følger efter. 
 
Der er mødepligt, for at sikre bred deltagelse i fælles-
skabet. Timerne finder vi ved de korte skoledage f.eks. 
første skoledag og før juleferien 

 

4 1730 Seneste budgetopfølgning (O/D) 
 
Bilag 4.1 – Seneste budgetopfølgning 
 

PRI gennemgår 
 
Det er jo et prognoseark, der ser ind i en fremtid. Det er 
en svær opgave. Her kan I se på budgetposterne og 
størrelsen heraf. Det kan I bruge, når I på næste punkt 
skal forholde jer til nyt budget.  
 
Skolebestyrelsen ønsker at det godkendte budgets sam-
lede ramme fremgår i prognosearket, cellen skal låses 
ved årets startet. PRI kontakter konsulent i Budget & 
Økonomi for at få lagt en sådan celle ind.   
 
31. januar opgøres regnskabet for 2022, bestyrelsen vil 
blive det forelagt på næste møde.  

 

5 1740 Budget 2023 (O/D/B) 
- Gennemgang af forslag 2 
- Dialog & evt. justering  

Gennemgang af budgetforslag 2. 
Forslag 1 er vedlagt som bilag som sammenligningen 
hvis relevant. 
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- Vedtagelse  
- Andet 

 
Bilag 5.1 Budget 2023 – forslag 1 (det 
ikke vedtagne fra december) 
Bilag 5.2 Budget 2023 – forslag 2 
 

Der er ikke de store forskelle på de to. 
Budgetforslag 2 vedtaget. 
 
LST udarbejder udkast til skrivelse ang. budget til BSU.  
Sendes ud til bestyrelsen hurtigst muligt via mail 
 
 

6 1810 Planlægning 23/24 (O/D/B): Planlæg-
ningen påbegyndes. Bestyrelsen for-
holder sig til 

- Ringetidssæt, timeplan 
- Afkortet skoledag 
- Princip for arbejdets forde-

ling (gennemgang) 
Og beder personalet snarest muligt 
forholde sig til forslagene. 
 
Bilag 6.1 forslag til 
Timefordelingsplan 23/24 
Bilag 6.2 Forslag til ringetidssæt 
23/24 
Bilag 6.3 Princip for planlægningen af 
et skoleår 
 

Forslag om at I forholder jer til punkterne nu. 
I vedtager, hvad I nu vælger at vedtage under forudsæt-
ning af, at også personalet bakker op. Hvis de har anker, 
så sendes den retur til sb igen til ny vurdering.  
 
PRI gennemgår div bilag og forslag 
 
Alle forslag vedtaget 
 
 

 

7 1830 Justering af årshjulet for skolebesty-
relsens arbejde (O/D/B) 

- Gennemgang af nuværende 
årshjul 

- Justering af årshjulet, 2. 
halvår 

 
Bilag 7.1 Årshjul – nuværende 
Bilag 7.2 Årshjul – forslag til nyt 

 

Nogle punkter er eller vil blive skubbet, da der kommer 
akutte ting ind f.eks. ved vi, der kommer høring i forhold 
til flytning af M-klasserne 
 
Punkterne er ikke glemt – blot skubbet foran os 
 
Kommer vi i tidsnød kan der evt. holdes et ekstra møde 
eller forlænges et møde.  
 

 

10 1845 Den gode Historie (O/B)                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         Lykke: Årets sureste Uge, uge 5, hvor man fejrer skole-
patruljen. Mon bestyrelsen har mulighed for at bakke 
op? Skriv til Lykke. 
 
Åbent hus var der er stor opbakning til. Spred rygtet. 
 
0.– 6. deltager i Danmarksindsamling – gå sammen. Der 
er sendt pressemeddelelse. 
 
Lysfest – der sendes pressemeddelelse ud 

 

 

11  Evt. (O) De to lokaler der er lukket. Lige nu forholder forsikrin-
gen sig til sagen. Herefter afventes tilladelses til nedriv-
ning, endelig skal der gives tilladelse til opbygning, hvis 
BRK prioriterer det. Det tager tid, vi ser ind i 2024  
 

 

12  Til kommende møde(-r) (B) 
 

• Forslag om nedsættelse af et budgetudvalg 
drøftes.  

• Forventet høring om M klasserne 
• April drøftelse af møde for forældrerødderne 

 

 

13 1855 Godkendelse af referat (B)   

Mødet slut kl. 19:00 

 

/ ref Julie 

 


